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PERIODIEK 

  

Lid van EWFC                                                                                                   Lid van IFEH 

Een uitgave van het 

“College van Keurmeesters” 
 
Van de redactie: 

 

Beste collega’s, 
 

we zitten er weer midden in……. 
voor een aantal collega’s moet dit een deja-vu 
zijn, de zoveelste reorganisatie, en nu ook nog 
fusie met de RVV tot de alom geroemde 
voedsel- en warenautoriteit, VWA. 
Het lag in de lijn der verwachting, en wellicht is 
het allemaal goed voor ons, en vooral voor 
onze klanten, de consument, maar het geeft 
zo’n vertwijfeling en zorg. Om je heen zie je 
mensen van slag zijn, met vragen in de ogen 
rondlopen en soms zuchten als ze voor de 
zoveelste maal namen horen van mensen die 
zijn benoemd, waarvan ze het bestaan niet 
eens vermoedden.  
“Wat moet er van ons terecht komen” zuchten 
ze dan. Ik wens iedereen veel sterkte de 
komende maanden, en hoop dat men een wijze 
keuze heeft gemaakt voor zijn toekomst. 
 
Voor kopij, ideeën en wensen kan je 

mailen naar:    
info@hetcollege.nl of jan.homma@vwa.nl 

 
In deze Periodiek:   blz.
   
van de redactie-colofoon  1 
 
van de voorzitter   2 
 
voorjaarsvergadering  2 
 
examens - Lief en leed  3 
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opnieuw norovirus   8 
 
HELP – een leven zonder tabak 11 

 

kijk ook op onze website: 
 
www.hetcollege.nl  



 Pagina 2 van 12 

       van de voorzitter 
 

COLLEGA KEURDERS VAN HET COLLEGE 

 
In mijn laatste voorwoord schreef ik over de gesprekken met Lammert Roosien, voorzitter 
van de bond van vleeskeurmeesters over de nieuw ontstane situatie voor beide 
verenigingen. Ik vond in Lammert een goede gesprekspartner en iemand die kon 
meedenken over onze gezamenlijke toekomst. 
Inmiddels is de bond van vleeskeurmeesters opgeheven. 
De leden van deze bond die binnen de VWA werkzaam blijven worden benaderd om lid te 
worden van het College van Keurmeesters. Lammert Roosien zal hierbij behulpzaam zijn.  
Ook is gewenst dat ons huidige bestuur versterkt wordt door een buitendienst 
medewerker van de voormalige RVV. 
In het najaar van 2005 heeft het bestuur zich voorgenomen om een dag te organiseren 
waarin de nieuwe leden kunnen kennismaken met de leden van het college. Het moet een 
gevarieerde kennismakingsdag worden. 
Het doet mij plezier dat Lieneke Loonhorst de organisatie van de voorjaarsvergadering op 
25 mei 2005 op zich heeft genomen. 
In maart hadden Pierre Bressers en ik een kennismakingsgesprek met de heer A. 
Kleinmeulman, van de hoofddirectie, in tegenwoordigheid van Dirk Meijer, de nieuwe 
directeur van Zuidwest, in het VWA Centercourt.  
Tijdens dit gesprek hebben wij uitleg gegeven over het College, onze activiteiten in het 
EWFC en het IFEH, en onze toekomstplannen.  
Het was verheugend om te horen dat de wijze waarop het college actief is en de 
activiteiten in het EWFC en het IFEH de instemming hebben van de heer A. Kleinmeulman.  
Ook voor het organiseren van de kennismakingsdag voor het komende najaar konden wij 
op zijn steun rekenen. 
In het voorjaar van 2006 staat weer een bezoek van Duitse collega’s uit Keulen op het 
programma. 
De eerste voorbereidingsbespreking voor het organiseren van een programma heeft in het 
bestuur al plaatsgevonden. 
 
Jan Hulshoff 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

++++++ 25 MEI 2005 ++++++ 

 

ALGEMENE LEDENVERGADERING EN 

VOORJAARSBIJEENKOMST 

WE ZIJN TE GAST BIJ DE REGIO ZUIDWEST IN ZWIJNDRECHT. 

 

AGENDA EN PROGRAMMA ZAL AAN DE LEDEN PER e-MAIL 

WORDEN TOEGEZONDEN.  
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 Naam kandidaat Resultaat 

1. Rodney Bareno  geslaagd 

2. Freya Blanker geslaagd 

3. Goran Botic geslaagd 

4. Jeroen Colijn geslaagd 

5. Mariella Louwe geslaagd 

6. Jennifer Maclean geslaagd 

7. Marcel van den Oudenalder geslaagd 

8. Alex Roks geslaagd 

9. Marjolijn Stoel geslaagd 

10. Willem Uijttewaal geslaagd 

11. Alex Wesseling geslaagd 

 

 

Helaas zijn er 3 kandidaten gezakt. 
De 11 geslaagden zullen op donderdag 7 april in het Center Court het Diploma controleur 

food ontvangen uit handen van Algemeen directeur  
Pieter Lezenne de Coulander. 

het bestuur van het College feliciteert de nieuwe collega´s van harte. 
 
 

 
 

Lief en leed: 
 
Op 14 maart is Eva geboren. 
Eva is de dochter van Frits en Anita 
Schoenmaker. 
Frits is controleur food in de regio 
Noordwest. 
Frits en Anita  
van harte gefeliciteerd. 
 
 

Op donderdag 24 maart 2005 is oud-
collega  
Harm Vogelenzang overleden. 
Harm was vroeger keurmeester in Den 
Haag en Zutphen, en de laatste jaren 
werkzaam als de POA in de regio Oost. 
Wij wensen zijn familie sterkte met het 
verlies. 

 

examen controleur food 
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Op de website van de Europese Unie staat dit rapport. 
Interessant leesvoer voor geïnteresseerde controleurs. 

Klik op bovenstaande afbeelding om het rapport (PDF formaat) te downloaden. 
 

 
 

Ook nu heeft de redactie weer enige websites voor u opgespoord van zaken 
waar we in de praktijk nog wel eens mee te maken hebben: 
 
deze spreekt voor zich: 
http://www.trackingtracing.info/ 
 
goede website om actuele zaken te volgen: 
http://www.elsevier-voedselveiligheid.nl/ 
 
benieuwd naar de warenwetgeving in Nepal, India of op Mauritius (en nog veel meer): 
http://www9.minlnv.nl/servlet/page?_pageid=112&_dad=portal30&_schema=PORTAL30&
p_item_id=91083  
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door Jan van der Laan (teamleider Noord, Drachten) 
 
De afgelopen periode heb ik in opdracht van John Tetteroo, regionaal directeur 
VWA Noord, een aantal voorlichting presentaties gehouden voor de RVV 

keurmeesters in de Regio Noord over de functie inhoud van de oude KVW 

functies assistent en controleur binnen food, nonfood, DHT en VT, die in de 
VWA DU lijst zijn opgenomen als assistent controleur, controleur en senior 

controleur Food, DHT, Non food en Team Levensmiddelen Productiebedrijven, 
de TLP”s. Dat betekent dan de nieuwe regio voor de VWA Noord dus inclusief 
Overijssel.  

 
Aanleiding was dat tijdens de VOB presentaties was gebleken dat er een duidelijke 
behoefte was bij de keurmeesters (RVV) om meer geïnformeerd te worden over de 
mogelijkheden voor deze grote groep niet functie volgers binnen de VWA. Er was wel heel 
informatie geproduceerd en op verschillende manieren beschikbaar gesteld, digitaal, 
mailbox, intranet, uitgeprint etc., maar de echte inhoud van deze functies was voor deze 
groep niet echt inhoudelijk ergens omschreven. De enige functie omschrijving die 
beschikbaar was, was de DU lijst. 
Tijdens die zelfde VOB presentatie op 19 januari in Ommen bleek ook duidelijk dat er door 
deze onduidelijkheden ook op emotioneel niveau heel veel pijn zit bij de keurmeesters. 
Mede hierdoor was er een verschillend verwachtingspatroon onder de keurmeesters van 
deze presentatie door John Tetteroo en werden de gevoelens van ongenoegen en 
teleurstelling plotseling heel duidelijk. Het gedeelte in de presentatie mbt overdracht van 
de bandkeuring naar de KDS verstevigde deze gevoelens alleen maar.  
 
Nadat John hier een paar dagen over had nagedacht en ruggespraak had gehouden kreeg 
ik een ruime week later de opdracht om een extra voorlichting te geven aan de 
keurmeesters van de betrokken 8 teams. 
 
Samen met Anette Bos, Olchert Faber, dierenartsen bij de RVV en Annemieke Lambers 
waarnemend teamleider VT hebben we een plan van aanpak gemaakt. 
 
Besloten werd om middels een achttal interviews met keurmeesters uit de verschillende 
teams enig inzicht te krijgen in de behoefte. Welke informatie moest vooral boven tafel 
komen, wat was bekend en waar was behoefte. 
Ook moest ik inzicht krijgen welke vorm van presentatie, op welke locatie, in welke 
samenstelling etc. kon het beste worden toegepast. 
 
In de interviews kreeg ik hierover een redelijk duidelijk beeld. Opvallend was de 
medewerking die ik kreeg van de betrokken keurmeesters. De eerste kennismaking was 
via de telefoon en van alle acht mensen kreeg ik direct een spontane reactie en was de 
afspraak snel gemaakt. Dat moest ook want het was de bedoeling dit hele traject af te 
handelen voordat de belangstelling registratie moest worden ingeleverd.  
De streefdatum was op dat moment 24 maart. In week 7 en 8 had ik de interviews, in 
week 9,10 en 11 de presentaties met als laatste (vandaag) woensdag 23 maart. 
 

 
 

Was keurmeester…………….Wordt….???? 
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Waar werd dan vooral op ingezoomd: 
 

� Op basis van CV 
� welke functies komen redelijkerwijs in aanmerking 
� wat voor opleiding eisen worden gesteld (oa ook BOA) 
� Hoelang duurt een opleiding 
� Wat is competentie Denken, Voelen, Kracht (specifiek voor de functie) 
� Wat is competentie management 
� De kwantitatieve doelstellingen 
� De kwalitatieve doelstellingen 
� Werken in teamverband 
� Gedragscode 
� Succes indicatoren 
� Verschil tussen assistent en Sr. controleur 
� Doelgericht handhaven op basis van codes 
� Werken volgen protocollen 
� Het kwaliteitshandboek 
� Audit eigen werk  

 
Over deze onderwerpen heb ik een presentatie gemaakt en nadat in het regionaal MT 
groen licht werd gegeven, na de try-out in het RMT op 28 februari, was de eerste 
presentatie de volgende dag in Almelo. 
Bij al deze presentaties werd ik telken male ondersteund door een collega die in het 
verleden reeds de overstap van RVV naar KVW had gemaakt. 
 
De reacties waren telken male bevredigend. Een aantal keurmeesters wisten na deze 
presentatie wat meer over de functies waarvoor ze mogelijk zouden kunnen gaan. De 
reacties varieerden van “vooraf dacht ik dat ik zo als controleur aan het werk kon, maar 
daar komt nog heel wat voor kijken`….tot `ik had heel lage verwachtingen maar ik ben nu 
enthousiast om controleur (food)  te gaan worden`. 
 
De opdracht zit er op en als deze groep keurmeesters door deze voorlichting beter in staat 
is een keuze te maken die heel bepalend is voor hun toekomst, “what ever” deze keuze 
ook is, dan ben ik ook heel tevreden.  
 
Jan van der Laan. 
 

 

 

klik op het logo en bekijk wat de EU wil doen aan overgewicht in de lidstaten 

 



 Pagina 7 van 12 

 

 

 
 

 
Hierbij worden de oud collega's met echtgenote/partner uitgenodigd voor de jaarlijkse 
Seniorendag op dinsdag 3 mei 2005. Om U niet te veel te vermoeien op deze dag hebben 
wij het bruisende leven van onze hoofdstad verruild met de stilte van de polder. Wij 
beginnen de dag op ons Nationaal Luchtvaart - Themapark "Aviodrome" te Lelystad en 
brengt U met ons enkele uren door in de wolken.  
Na dit avontuur in de wolken vertrekken we naar de "Orchideeën Hoeve"in Luttelgeest, 
waar zeker de dames van in de wolken raken.  
Om even kort het programma van deze dag door te nemen:  
 

• 10.00 uur Ontvangst met koffie en iets lekkers in het restaurant van Aviodrome. 
 

• 10.30 uur Rondleiding door de expositie, waar U, de bijna 100 jarige luchtvaart 
historie van Nederland, kunt beleven. Helaas is er geen tijd voor een rondvlucht. 

 
• 12.00 uur Vertrek naar de Orchideeën Hoeve te Luttelgeest. 

 
• 13.00 uur Aperitief voor afgaand aan een uitgebreide koffietafel in het restaurant 

van de Orchideeën Hoeve.  
 
Daar wordt U rondgeleid door de Maleisische tuin, waar het warme en vochtige klimaat is 
nagebootst voor deze weelderige plantengroei, de Taiwanese tuin, met Bonsai en 
Oosterse bloemsierkunst (Ikebana) en de Tropische tuin waar 3000 wilde (botanische) 
orchideeën uit de hele wereld tussen watervallen, beekjes, bomen en stronken zijn 
opgesteld.  
De kosten voor deze dag zijn begroot op  €. 22,50 per persoon.  
 
Aangezien het zeer kort dag wordt om het aantal deelnemers door te geven aan de te 
bezoeken bedrijven, zien wij gaarne het vermelde bedrag zo spoedig mogelijk 
bijgeschreven op girorekening 658498 t.n.v. W.C.B. Oosterbeek Scheepjeshof 191 te 
Veenendaal. 
 
Wij hopen dat velen van jullie aan deze uitnodiging gehoor zullen geven en dat wij 
jullie en jouw echtgenote c.q. partner op deze dag mogen begroeten.   
Alles is rolstoelvriendelijk bereikbaar, dus ook voor moeilijk ter been zijnde personen geen 
bezwaar.         
 
 
Met vriendelijke groet en tot 3 mei, 
 
Ab Gerritsen en Wim Oosterbeek. 
 

 
 

 
 

"3 mei 2005 - SENIOREN HAPPENING”  
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opnieuw norovirus 
 
 

Op 29 juli 2004 ontving de GGD Hart voor Brabant een melding van acute 

gastro-enteritis bij een twintigtal bezoekers van een internationale jamboree. 
Gedurende dit 10-daagse evenement verbleven ruim 4500 padvinders uit 32 
landen onder, voor Nederlandse begrippen, primitieve omstandigheden op een 

kampeerterrein. De omvang en de uitzonderlijke omstandigheden van deze 
uitbraak waren redenen om het verloop te beschrijven. 

Het klinisch beeld bestond uit braken en (soms waterdunne) diarree zonder 
koorts, met een volledig en spontaan herstel na 1 tot 3 dagen.  

Bij navraag bleek dat bij aanvang van het evenement, 2 padvinders - 1 uit 
Schotland en 1 uit Nederland- hetzelfde ziektebeeld vertoonden. Deze 

patiënten waren op de dag van de melding hersteld maar ondertussen waren er 
meerdere nieuwe zieken bijgekomen (figuur). Op basis van het klinisch beeld 
en het verloop in de tijd (geen puntbron maar mens op mens verspreiding) 

stelde de GGD de werkdiagnose 'norovirus'. 

Adviezen 

Gelet op de primitieve leefomstandigheden, de besmettelijkheid van het norovirus en het 
grote aantal personen 'at risk' besloot de GGD op de dag van de melding hygiëneadviezen 
te geven aan de organisatie en deelnemers (zie kader). De volgende dagen bleek dat de 
hygiëneadviezen moeilijk uitvoerbaar waren. Zeeppompjes en rollen papieren handdoekjes 
verdwenen en zieke padvinders gebruikten toiletten die bestemd waren voor niet-zieken. 
Ondanks de hygiëneadviezen bleef het aantal infecties gestaag toenemen. Om het 
groeiende aantal zieken zorg te kunnen verlenen zette de organisatie van de jamboree 
een veldhospitaal op. Hier ontvingen patiënten onder andere intraveneuze 
rehydratietherapie. Daags nadat de Inspectie dit veldhospitaal en de daar heersende 'niet-
wenselijke omstandigheden' te weten kwam werd het gesloten. Patiënten met dehydratie 
werden vervolgens verwezen naar locale ziekenhuizen. 

Hygiëne adviezen: 
· Waarborg een goede handmondhygiëne. 
· Installeer papierenhanddoekjes en zeeppompjes bij waterpunten. 
· Communiceer dat zieken de eerste 3 dagen na klinisch herstel geen voedsel mogen bereiden. 
· Communiceer dat zieken zich melden bij de ziekenboeg (voorkom dat ze in de tent andere       tentgenoten 
besmetten). 
· Bescherm verzorgers in de ziekenboeg adequaat- handschoenen, schort en eventueel mondkapje. 
· Zie toe op cohortzorg ziekenboeg (registratie, zorg en voorlichting). 
· Scheidt toiletten voor zieken en niet-zieken (aanduiding op de toiletdeuren). 
· Reinig toiletten en oppervlakten die in aanraking komen met braaksel of ontlasting met een 1000 ppm 
chlooroplossing. 

Laboratoriumdiagnose 

Zes dagen na de eerste melding werden de laboratoriumuitslagen bekend. De 
ontlastingmonsters, afgenomen op de eerste ziektedag, testen allen (6) negatief voor 
norovirus, Campylobacter, Shigella, Salmonella, rotavirus en adenovirus. In 9 van de 12 
braakselmonsters, die waren verzameld op de eerste ziektedag, werd door het RIVM met 
behulp van RT-PCR het norovirus aangetoond. Opvallend was dat er 3 verschillende 
subtypen werden gevonden (GGI.5 JAM (Butlins), GGI.4 JAM (Malta) en GGII.4-2004 
(Grimsby), waarbij waarschijnlijk het GGII.4-2004-virus de grootste ziektelast heeft 
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veroorzaakt. In geen van de voedselmonsters, waaronder gebakken sprinkhanen??, werd 
door de Keuringsdienst van Waren te Zutphen pathogene bacteriën aangetoond.  

In de door het RIVM genomen watermonsters van een intensief gebruikt natuurwater, dat 
voldeed aan de Europese norm voor zwemwater, werd geen norovirus aangetoond. 

 
Aantal nieuwe zieken per dag en cumulatief aantal zieken (n=327) tijdens de uitbraak 

(eerste ziektedag onbekend (n=33). 

Vertrek 

Op de ochtend van 4 augustus was het aantal zieken gestegen tot 169. Tijdens de laatste 
dag en nacht van het evenement nam het aantal zieken fors toe en werden 37 patiënten 
in het ziekenhuis opgenomen. De ochtend van 5 augustus vertrok het merendeel van de 
deelnemers. Zieke buitenlanders en een deel van de medewerkers bleven op het terrein 
achter. Er ontstond een discussie tussen de diverse hulpverleners en instanties, en de 
gemeente over de tijdelijke opvang van de vele zieken (voornamelijk buitenlanders) die 
niet konden reizen omdat ze te ziek waren en het mogelijke risico op verdere verspreiding 
door zieke reizigers. Het was geen optie om deze personen langer op het terrein achter te 
laten omdat de opbouw voor het volgende evenement (meer dan 10.000 deelnemers) al 
plaatsvond. Het moest voorkomen worden dat zieke padvinders de toiletten of de 
opbouwmedewerkers van het nieuwe evenement zouden besmetten. Dit zou anders het 
begin kunnen zijn van een nieuwe uitbraak. Verschillende noodoplossingen, zoals de 
installatie van een zorgmeldpunt, passeerden de revue maar uiteindelijk loste het 
probleem zich vanzelf op doordat zieken toch afreisden. Er zijn geen meldingen gekomen 
van gastro-enteritis tijdens het nieuwe evenement. 

 

boven ziet u op de achtergrond de genomen monsters, dropjes en handenontsmettingsalcohol 
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Vragenlijst 

Omdat deelnemers bij vertrek mogelijk asymptomatisch drager waren of in de 
incubatieperiode zaten en uitscheiding van het virus tot 3 weken na klinisch herstel door 
kan gaan, ontvingen de vertrekkende deelnemers schriftelijke informatie over het 
norovirus, het ziektebeeld en het voorkomen van verdere transmissie en een vragenlijst 
om aan de GGD te retourneren bij ziekte. Daarnaast werd deze informatie en de 
vragenlijst in 2 talen (Engels en Nederlands) op de website van de GGD en de jamboree 
geplaatst. De GGD ontving in totaal 77 vragenlijsten waarin 30 secundaire familiegevallen 
werden gemeld.  

Vanwege het grote aantal internationale deelnemers is deze uitbraak gemeld aan PROMED 
en Eurosurveillance. (klik op naam voor weblink - red.) 

 

Conclusie en discussie 

In totaal werden tijdens de jamboree 327 zieken geregistreerd, waarvan er 54 (15%) in 
het ziekenhuis werden opgenomen. Door 77 deelnemers werd gastro-enteritis pas na 
thuiskomst gemeld en werden 30 secundaire familiegevallen aan de GGD doorgegeven. 
Door onder andere de praktische problemen bij de registratie en onvoldoende 
medewerking van de organisatie van de jamboree is er waarschijnlijk sprake van 
onderregistratie en ligt het feitelijke aantal zieken in deze uitbraak waarschijnlijk hoger. 

Het bleek niet eenvoudig om de uitbraak verder te vervolgen na afloop van het 
evenement. In dit geval werden dus 30 secundaire gevallen gemeld, maar het is 
onwaarschijnlijk dat daarmee de transmissie was beëindigd. Deze uitbraak kan een 
“spreading event” geweest zijn, dat heeft geleid tot verhoogde circulatie van het norovirus 
in de populatie. 

Omvangrijke transmissie van norovirussen in een gesloten gemeenschap met primitieve 
leefomstandigheden is moeilijk te voorkomen. Zelfs simpele hygiëneadviezen zoals goed 
handen wassen bleken hier moeilijk uitvoerbaar omdat zeeppompjes en papieren 
handdoekjes verdwenen. Door de schaal van het probleem en de basale 
veldomstandigheden ontstonden logistieke problemen bij de registratie, opvang, 
verzorging en transport van zieken. Zo zorgde een relatief onschuldig, maar zeer 
besmettelijk virus voor chaotische toestanden. 

Wat opviel bij de diagnostiek van deze uitbraak is dat alle 'eerste ziektedag faeces' 
negatief bleven voor norovirus terwijl het merendeel van het 'eerste ziektedag braaksels' 
wel positief bleek.  

De GGD Hart voor Brabant wil in samenwerking met het RIVM de meerwaarde van 
braaksel bij de vroegdiagnostiek van norovirus onderzoeken. 

 

 

 
 
 
 
 

geplaatst met toestemming van G. Morroy en C. Wijkmans,  
Bureau Infectieziektebestrijding, GGD Hart voor Brabant, ’s-Hertogenbosch 
E-mail: g.morroy@ggdhvb.nl en E. Duizer, RIVM-LIS.  
bron: www.rivm.nl  
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Jongeren, niet-rokers en rokers die willen stoppen, kunnen hulp krijgen om een 

leven zonder tabak te leiden. Dat is de boodschap van een nieuwe EU 
campagne tegen roken, met een budget van 72 miljoen euro, die vandaag van 

start gaat. Markos Kyprianou, EU-commissaris voor gezondheid en 
consumentenbescherming, gaf het startschot voor  
de campagne op het Schumanplein voor het Berlaymont-gebouw, het 

hoofdkwartier van de Europese Commissie in Brussel, door de campagneslogan  

“HELP: Voor een leven zonder tabak” te onthullen.  
Deze slogan is aangebracht op een reusachtig opblaasbaar object dat in alle 25 

EU-hoofdsteden tentoongesteld zal worden. De nieuwe campagne is voor de 

Europese Commissie ontwikkeld door een consortium van 

gezondheidsdeskundigen en PR-professionals. 
De roadshow zal worden gevolgd door een “HELP”-reclamecampagne op TV en 

in de bioscoop in de loop van de zomer. 

Commissaris Kyprianou verklaarde: “Ziekten en sterfgevallen als gevolg van 
roken kosten de EU-landen 100 miljard euro per jaar. Preventie- en 
voorlichtingscampagnes zoals “HELP” zijn een investering in een gezondere en 

meer welvarende toekomst voor onze burgers. Deze campagne zal een 

rookvrije leefwijze promoten onder jongeren, de gevaren van passief roken 
benadrukken, en het streven naar rookvrije openbare ruimten ondersteunen.” 

De Europese Commissie heeft voor de periode tot 2008 72 miljoen euro 
gereserveerd voor deze nieuwe campagne. Jongeren (15-18 jaar) en jonge 
volwassenen (18-30 jaar) zullen de voornaamste doelgroepen zijn. 
 
Markos Kyprianou, EU-commissaris voor gezondheid en consumentenbescherming, verklaarde: 
“Acht van de tien rokers beginnen als tieners. En zodra ze eenmaal verslaafd zijn, betekent dat 
voor velen een vroege dood. Ieder jaar sterven 650.000 EU-burgers aan ziekten die verband 
houden met roken. Ik zal alles doen wat ik kan om jongeren ervan te weerhouden te gaan roken, 
en om jonge rokers te helpen hun verslaving af te schudden voordat hun gezondheid ernstige 
schade lijdt. Mijn doel is een mentaliteitsomslag in de samenleving: rookvrij moet de norm 
worden, en tabakverslaafden moeten een snel slinkende minderheid worden. Als alle EU-landen 
het voorbeeld van Ierland, Italië en Malta zouden volgen en roken in openbare gelegenheden 
zouden verbieden, zouden we al een aardig eind op weg zijn.” 
 
“HELP” is de tweede grote antirookcampagne op EU-schaal van de Commissie en zal voortbouwen 
op de ervaringen van de eerste campagne, “Feel Free to Say No”, die liep van 2002 tot 2004, en in 
het kader waarvan meer dan een miljard contacten met jongeren in de hele EU werden gelegd.  
De “HELP”-campagne bestaat uit een roadshow en een PR-campagne, een reclamecampagne en 
een website met advies over stoppen met roken. Een Europees Waarnemingscentrum voor tabak 
in de media (European Tobacco Media Observatory) zal systematisch berichten in de media over 
de bestrijding van roken verzamelen en analyseren. 
De “HELP”-campagne is ontwikkeld door een consortium van gezondheidsdeskundigen en 
mediabedrijven. De mediabedrijven die de campagne produceren werken samen met de NGO's en 
de volksgezondheidsorganen die deel uitmaken van het European Network for Smoking Prevention 
(ENSP).  
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Zij hebben hun strategie ontwikkeld met input van een adviesraad van deskundigen onder 
voorzitterschap van professor Gerard Hastings van het Centre for Tobacco Control Research van 
de Universiteit van Stirling. De opdracht voor het ontwikkelen en voeren van de nieuwe EU-
campagne is aan dit consortium toegekend na een open aanbesteding door de Commissie in 2004. 
 

Verdere informatie 

http://europa.eu.int/comm/health/ph_determinants/life_style/Tobacco/help_en.htm  

http://europa.eu.int/comm/mediatheque/photo/index_en.html  
 
 
beneden ziet u enige voorbeelden van de foto’s die wellicht binnenkort de tabaksproducten gaan opvrolijken 
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